聖公會呂明才中學升旗隊

升旗隊的成立

為促進國民教育及培養學生的國家觀念和民族感情,以及加強學生對國民身份的認同,現時學校每週舉行一次升國旗儀式,而升國旗儀式中須奏唱國歌。

在 2021 年 9 月,在校長的帶領、老師的教導及學生的參與下,聖公會呂明才中學升旗隊正式成立。聖公會呂明才中學升旗隊是香港升旗隊總會的一隊,隊號為 \$120。

升旗隊能推廣學校的升旗文化,學生及老師等透過親身參與,認識國家、關心 祖國,加強對國民身分的認同。



成立時校長、校牧、助理校長、導師和升旗隊隊員合照

升旗隊的宗旨

- 推廣升掛國旗文化
- 推動國民教育
- 培養青年領袖

升旗隊的格言

以國為榮,為國爭光



升旗隊隊員預備清潔整齊制服,在國旗、區旗及校旗下拍照

舉辦莊嚴及高水準升旗禮

我們每周都舉辦莊嚴且高水準的升旗禮,教導全校學生國旗及國歌都是一個國家的象徵,任何公民都必須尊重。

在參加升國旗儀式時,所有人士必須遵守相關的禮儀,以示對國家以及這些作為國家的象徵和標誌的尊重,及展現他們作為國民的良好素養。

通過升旗儀式,可以提高學生的國民身份認同,增強民族觀念,是國民教育的 重要學習內容。



於早會中以中式步操莊嚴進場



所有隊員都穿整齊制服



護旗手預備好出旗



揚旗一刻及護旗方陣



參與升旗隊總會及教育界的七一慶回歸升旗禮,儀式莊嚴

嚴格的每周例行集會訓練

升旗隊每周都進行嚴格的清晨訓練,培養學生守時盡責和嚴守紀律的精神,也 讓學生了解升旗文化和對國旗的尊重,從而樹立正確的愛國態度。



嚴謹立正及檢查制服



全部隊員一起認真練習升旗禮



訓練中式步操的正步



學習精密及複雜的摺旗



練習升旗禮程序及掌握時間



隊員努力學習各個注意事項細節



隊員認真學習手部動作細節

SKH Lui Ming Choi Secondary School Flagguards

Establishment of the Flag-guards

In order to promote national education, cultivate students' national concepts and national feelings, and strengthen students' recognition of national identity, nowadays the school holds a national flag raising ceremony every week, and the national anthem is played and sung during the flag raising ceremony.

In September 2021, under the leadership of the principal, the guidance of teachers and the participation of students, the SKH Lui Ming Choi Secondary School Flagguards was officially established. The flag-guards is one of the teams of the Association of Hong Kong Flag-guards, the team number is S120.

The Flag-guards promote the school's flag-raising culture, allowing students and teachers to get to know the country, care about the motherland, and enhance their national identity through personal participation.



Group photo of the principal, school chaplain, assistant principal, teacher and Flagguards

The purpose of the Flag-guards

- Promote the culture of raising the national flag
- Promote national education
- Cultivate young leaders

The motto of the Flag-guards

Be proud of the country, win glory for the country



Members of the Flag-guards prepare clean and tidy uniforms and take pictures under the national flag, HKSAR flag and school flag

Host a solemn and high-level flag raising ceremony

We hold a solemn and high-level flag raising ceremony every week to teach all students that the national flag and the national anthem are symbols of a country and must be respected by any citizen.

When participating in the flag raising ceremony, all persons must abide by the relevant etiquette to show respect for the country and these symbols and symbols as a country, and to demonstrate their good qualities as citizens.

Through the flag-raising ceremony, students can improve their national identity and enhance their national concept, which is an important learning content of national education.



Enter solemnly with Chinese foot drill



All flag-guards are in tidy uniform



The flag-guards are ready for the match in



The moment of raising the flag and the phalanx of flag-guards



Participated in the flag-raising ceremony of the July 1st Celebration of the Return of Hong Kong. The ceremony was solemn.

Rigorous weekly rally training

The flag-guards have strict morning training every week to cultivate students' spirit of punctuality, responsibility and discipline, and also let students understand the flagraising culture and respect for the national flag, so as to establish a correct patriotic attitude.



Rigorous Attitude and Uniform Inspection



All the flag-guards earnestly practice the flag raising ceremony together



Training the goose steps of Chinese foot drill



Learn intricate and complex flag folding



Practice the flag raising ceremony and master the time



Flag-guards work hard to learn the details of each step



Flag-guards study the details of hand movements carefully